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SKOLE OG FRITIDSLIV 

REFERAT 
 

MØDE I: Skolebestyrelse DATO: 30. januar 2024 

MØDESTED: Personalelokale KLOKKEN: 17.15-19.45 

EMNE: Skolebestyrelsesmøde 
SAGSNR: 17.01.01-A00-23-
554990 

DELTAGERE: 

Henrik Bunde (HB), Rasmus Riel (RR), Sabine 

Nielsen, Jacob Spiegelhauer, Kattia Hatting 

Hosszu, Trine Hybler Vind (næstformand), Tina 

Munkebo (TM), Berith Flørnæs, Gitte Staugaard, 
Thomas Hinsby, Kristian Bruun Nielsen (KR), 
Sarah Crone, Jeanne Francker (JEF), Emil 
Tholstrup (elevråd) og Mathilde Møller (elevråd). 
Referent: JEF 

 

AFBUD: 
Jon Fritzbøger (formand), Sarah Crone, Trine 
Hybler Vind 

 

MØDENR.: 6  

 
 

0. Valg af ordstyrer  

1. Godkendelse af sidste referat 

Godkendt via mail. 

 

2. Kommentar til dagsorden 

Punktet ”læsehund” drøftes først. 

 

3. Nyt fra elevråd  

Elevrådsformanden orienterer om, at elevrådsstrukturen er ændret – fremover med henholdsvis ”lille 

elevråd” og ”store elevråd”. På lille elevråd har de mere almindelige punkter og store elevråd nedsætter 

eksempelvis arbejdsgrupper med overskrifter som sociale aktiviteter, politiske emner, sociale medier osv. 

Elevrådsbestyrelsen mødes 1 gang om måneden, hvor dagsorden for elevrådsmøderne planlægges.  

 

Torsdag den 1. februar er der Danmarks Indsamling. Elevrådsformanden orienterer om, at der i år kan 

betales med kontanter. I år har alle klasser fået til opgave at reklamere for deres bod med video eller 

plakat – videoen kan ses på storskærm ved hovedindgangen.  

 

Der er stor ros til elevrådet for de gode opslag, der lægges på Facebook – det får en masse 

opmærksomhed, og er generelt det, der har flest visninger på siden. 

 

 

4. Evaluering af læsehund fra Line Elmer (læsevejleder) 

a. Kort oplæg fra skolens vejleder omkring afprøvningsperioden? 

Læsevejleder fortæller, at på trods af at indsatsen ikke har en målbar effekt endnu, så giver brug 

af læsehund en masse positive tilbagemeldinger. Børn, der er læseudfordret, kan – gennem 

hunden Kalle – få en god og tryg oplevelse ved at læse højt uden at føle sig stresset eller presset 

(som de ellers kan blive ved højtlæsning for en gruppe). Det er blevet meget populært at besøge 

Kalle, og hun oplever, at børn, som tidligere ikke har villet læse højt, gerne vil, når det er Kalle, 

som lytter. Ud over elever, der har læsevanskeligheder, har Kalle også god effekt hos børn, der 

kan have andre udfordringer eksempelvis angst, skolevægring eller bare synes at det er svært at 

gå i skole.  

 

Det er hovedsagligt elever fra 1.-6. klasse, som gør brug af læsehunden, og der er stor interesse. 

 

Skolebestyrelsen er enige om, at det er et rigtig godt initiativ, og at aftalen med læsevejleder (og 

læsehund) forlænges til udgang 2024. Dette sættes på årsplan 24-.25 til SB. 
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5. Skolens trivsel (fast punkt 4 i skoleåret 23-24)  (D) 

a. PAE – handleplan for trivselsindsats på skolen   (online på mødet) 

Proces-, aktivitets og evalueringsplan gennemgås. 

 

b. Plan for afholdelse af trivselsmåling 2024    (online på mødet) 

Planen præsenteres. I år afvikles målingen på forskellige tidspunkter/datoer for de enkelte klasser.  

 

6. Brugerundertilfredshedsundersøgelse 2023  (D) min 30 min 

a. 2020     Bilag 

b. 2023      Bilag 

 

c. Drøftelse med SB: Det er vigtigt at evaluere, hvad vi gør godt, identificere områder, hvor der er 

plads til forbedringer, og diskutere, hvordan vi kan skabe et endnu bedre skole- og SFO-tilbud 

lokalt? 

Ifølge resultaterne er brugertilfredsheden faldet og Skelgårdsskolen ligger nederst sammenlignet 

med de øvrige skoler i Tårnby. Overvejelser omkring dette drøftes i skolebestyrelsen. Punkter som 

kommunikation (både for meget og for lidt) samt vikardækning overvejes.  

      

7. Budget 2023 – contra 2024 

a. Driftsbudget Jan 2024    (online på mødet) 

Budget 2023 lukkes. Budget 2024 gennemgås – fra januar 2024 arbejdes der i systemet 

NemØkonomi. 

 

Korte punkter til INFO 

8. Skoletoilet tilbagemelding   (I) 

a. Hvor langt er vi? 

Punktet drøftes, og der gives en kort orientering. 

 

9. Danmarksindsamling (kort info)  (I) 

a. Danmarksindsamlingen d. 1.2.24  

Se ”Nyt fra elevrådet” 

 

10. Status på nye børnehaveklasser   (I) 

a. Kort udmelding fra indskolings- og områdeleder 

Der starter 87 nye børn i løbet af foråret. De er fordelt med 1 klasse i SFO-byggeren (1. marts), 1 

klasse i SFO-Tømmerupvang (1. april) og 2 klasser i SFO-Skelgården (1. maj). På SFO-

Skelgården vil klassedannelsen først ske efter opstart, så man har mulighed for at lære børnene 

bedre at kende. 

 

11. Elevfravær    (I) 

a. Månedlig opfølgning på fravær.   (online på mødet) 

Skolens elevfravær gennegås og baggrund for tallene drøftes. 

 

b. Kan SB understøtte fraværsoversigten på skolen? 

Der var enighed om, at fraværsprocenten er høj, og at det er et område, der skal være fokus på. I 

forhold til ekstraordinær frihed er det specielt de elever, der har søgt flere gange om året, eller 

elever med i forvejen højt fravær, hvortil der gives afslag. Der kunne tænkes i, at der fokuseres på, 

hvordan holdning til fravær er og ansvaret herfor kommunikeres ud.  

 

12. Nedsættelse af udvalg til Dimissionsfest – planlægning (se ref. august 2023) Bilag 

a. Nedsættelse af udvalg  

Punktet tages på næste møde. 

 

13. Meddelelser 

a. Skolebestyrelsesformand 

Intet (afbud) 

 

https://danmarksindsamling.dk/
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b. FRO 

Intet (afbud) 

 

c. Ledelse 

5 Indskoling & SFO 

Se punkt 10  

 

6 Mellemtrin 

Det er generelt en udfordring, at det er svært at rekruttere nye medarbejdere. 

 

7 Udskoling 

Der orienteres om SSP. Der er ro på området – der opleves selvfølgelig lidt hærværk, 

graffiti, at der tændes bål og at der ryges hash (på skolens område), men det er af 

mindre bekymrende karakter. 

 

d. Medarbejdere 

Fredag den 2. februar afholder SFO’erne fælles personalemøde, hvor fokus er MED-udvalgets 

arbejde samt indkøring af nye børn. 

 

e. Trivselsudvalg 

Der udsendes program for trivselsdagen. 

 

f. Kommunalbestyrelsesmedlem 

Sarah Crone indtræder som nyt medlem fra kommunalbestyrelsen 

 

 

Eventuelt 

Principper for meddelelsesbogen gennemgås. Der er enighed om, at principperne starter som midlertidige. Der er 

behov for at bruge redskabet i en afprøvningsperiode, så man kan tilegne sig nogle erfaringer.  

 

Indkomne forslag 

 

 

Høringssvar som er afsluttet i 23-24 

• Høring ang. prisstigninger på Solkolonierne 26.1.2024 

• Høringssvar på ferie/fridagsplan 24-25 16.8.2023 

• Høringssvar på budget i september (7-14.9.2023) 

• Renovering – vedligeholdelsesarbejde for året 2024 

• Høringssvar ang. antal børnehaveklasser 24/25 (7.12.23) 
 


